
PROTOKÓŁ Nr X/2025 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 7 lutego 2025 r. 
 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-ix-z-dnia-19122024-r i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył X sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
9.40. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, wszystkich 
radnych i sołtysów oraz mieszkańców gminy i przedstawiciela firmy BayWa.  Poinformował, 
że na stan 15 radnych w sesji uczestnicz 15 osób więc podejmowane uchwały będą miały 
moc prawną (lista obecności w załączeniu). 
Następnie Przewodniczący poinformował o planowanych zmianach w porządku obrad 
polegających na: 
- wykreśleniu projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Innych Instrumentów 
Terytorialnych dla Partnerstwa gmin Lubrza, Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego, 
- dodaniu projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom.  
W wyniku głosowania zmiany do porządku obrad zostały przyjęte, a sam porządek 
przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2025 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2025-2029, 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębów ewidencyjnych Skąpe, Pałck, Międzylesie, gmina Skąpe, 
d) uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Skąpe na lata 2025 – 2029, 
e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 

określony, 
f) o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Skąpe oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 
g) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego, 
h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
k) planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
l) nadania nazw ulicom.  

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z wykonania art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu IX sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad 

 
Ad. 2  
Radny Mirosław Olczak opuścił salę posiedzeń. 
a) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy Skąpe na 2025 rok. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/93/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

Radny Mirosław Olczak powrócił na salę posiedzeń. 
b) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
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Gminy Skąpe na lata 2025-2029. W wyniku głosowania uchwała Nr X/94/2025 podjęta 
została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Wójt Zbigniew Woch odniósł się do uchwalonych zmian w uchwale budżetowej. 
Wspomniał o inwestycji powiatowej związanej z budową drogi w miejscowości Ołobok do 
miejscowości Borów. Inwestycja była oczekiwana od wielu lat. Na przestrzeni lat 
współuczestniczyliśmy w tym przedsięwzięciu wespół z powiatem świebodzińskim. 
Z większym lub mniejszym spełnieniem oczekiwań mieszkańców realizujemy wspólne 
przedsięwzięcia. We wcześniejszych latach w głównej mierze związane z budową 
chodników w miejscowościach, a w ostatnim czasie są to inwestycje, chyba najbardziej 
oczekiwane, czyli drogowe. Mieszkańcy się pewnie cieszą, że widać zmiany, że otoczenie 
wokół się zmienia na lepsze, jest ładniej i bezpieczniej. Inwestycja w Ołoboku wszystkie 
te wymogi wypełnia całkowicie i za to Wójt podziękował Staroście Powiatu 
Świebodzińskiego jak również pani Alicji Hoppen-Anyszko naszemu przedstawicielowi 
w Powiecie Świebodzińskim oraz samorządowi powiatowemu za inwestycyjną odwagę. 
Podziękował także panu Burmistrzowi Gminy Świebodzin i  samorządowcom z Gminy 
Świebodzin za to wspólne zadanie, które przełożyło się na kwotę po stronie gminy Skąpe 
w wysokości 1 045.000 zł. W 2024 r. wspólnie z powiatem wykonaliśmy zadanie budowy 
skrzyżowania bezkolizyjnego Skąpe - Cibórz, które też wiele zmieniło. Wierzymy 
w kontynuację tego przedsięwzięcia i przebudowę odcinka w kierunku Skąpego, 
przynajmniej przez most. Kolejny odcinek od nowo wybudowanego ronda do 
miejscowości Rokitnica też oczywiście jest w planach powiatowych.  Ale przed tą 
inwestycją jeszcze kilka wspólnych inwestycji powiatowych będzie wcześniej wykonanych 
m.in. budowa drogi powiatowej z miejscowości Niekarzyn przez miejscowość Kępsko. Od 
wielu lat postulowana i oczekiwana szczególnie przez mieszkańców Niekarzyna, ale 
pewnie też i Pałcka. Wszystkim uczestnikom tego przedsięwzięcia w imieniu swoim 
i oczywiście mieszkańców Wójt podziękował. Następnie dodał, że Pan Starosta i Zarząd 
Powiatu do ostatniej edycji Funduszu Przebudowy Dróg Samorządowych przy 
Wojewodzie Lubuskim złożyli wniosek dot. przebudowy drogi Błonie - Niedźwiedź 
w wysokości 13 mln zł. Ponieważ każdy samorząd może złożyć dwa wnioski, tym 
kolejnym złożonym przez Powiat jest przebudowa ulicy Sobieskiego również na kwotę 13 
mln zł. W tej chwili jesteśmy na etapie poszerzenia przedsięwzięcia w miejscowości 
Niekarzyn i przedłużenie chodnika do ostatniego domostwa w kierunku Kępska. 
Przystąpimy do wyłonienia wykonawcy na dokumentację. W założeniu chcielibyśmy to 
wykonać przy okazji inwestycji jaką w tej chwili wykonujemy w miejscowości Niekarzyn 
i zakończyć to wszystko, co jest zaplanowane i na co są podpisane aneksy do umów.  

c) W punkcie dot. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów ewidencyjnych Skąpe, Pałck, 
Międzylesie, gmina Skąpe głos zabrał Wójt Zbigniew Woch. Poinformował, że na 
posiedzeniu komisji odbyła się dyskusja, w której uczestniczyli mieszkańcy miejscowości 
Pałck i Skąpe. Urzędniczka przekazała za szczegółami powody ponownego przystąpienia 
do podjęcia uchwały dla tego przedsięwzięcia planistycznego. Głównym i jedynym 
uchybieniem w procedurze planistycznej, był brak skutecznego ogłoszenia konsultacji 
społecznych przez gminę Sulechów. Poza tym, że my ogłaszamy konsultacje w sposób 
ustalony przepisami na obszarze naszej gminy, to ogłaszamy je również na obszarze 
sąsiednich gmin, korzystając z tamtejszych urzędów. Urząd miejski w Świebodzinie 
dochował staranności i proces ogłaszania przeprowadził w sposób właściwy. 
W przypadku Urzędu Miejskiego w Sulechowie niestety doszło do uchybienia, zapewne 
przez niedopatrzenie, nieuwagę, lub jakieś kwestie losowe związane z nieobecnością 
urzędnika. Powiadomiliśmy o tym stanie rzeczy wnioskodawcę czyli  BayWa. Analizując 
zaistniałą sytuację inwestor złożył ponownie wniosek o przeprowadzenie procedury od 
początku, aby uniknąć sytuacji błędów proceduralnych, mimo iż prawnicy z Urzędu 
Wojewódzkiego byli zdania, że to uchybienie raczej nie powinno rzutować na utrzymanie 
ważności uchwały.  Nowy wniosek jest tożsamy w swoim zakresie z wnioskiem będącym 
przedmiotem poprzednich konsultacji z udziałem mieszkańców, mediów. Rada 
jednoznacznie podjęła  decyzję o przystąpieniu do tego planu. Od tamtego momentu nie 
wydarzyło się w przestrzeni nic, co zdaniem Wójta mogłoby wpłynąć na inne stanowisko 
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Rady. Przystąpienie do planu rozpoczyna długi czas procedowania i wszystkie 
okoliczności konsultacyjne, opiniujące z wieloma podmiotami wykształcą przekonanie, że 
albo to jest świetne dla naszej gminy, albo ktoś może mieć na ten temat inne zdanie. 
Zdanie Wójta, które wszyscy już znają jest takie, że  OZE to jest przyszłość naszych dzieci 
i nie tylko w kontekście gminy ale całej Polski. To jest rzecz fundamentalna związana 
z przyszłością Polski.  Wójt jest głęboko przekonany,  że ten czas procedowania nad 
planem w przypadku przyjęcia dzisiaj tej uchwały, zostanie  wykorzystamy w sposób 
odpowiedzialny. 
Radny Andrzej Kałużny zapytał czy w związku z przystąpieniem do opracowania planu 
wszystkie procedury, czyli uzyskanie niezbędnych opinii i uzgodnień zaczynają się od 
nowa. 
Wójt Zbigniew Woch odpowiedział, że wszystko to, co jest niezbędne, a początkiem 
czego jest przyjęcie uchwały o przystąpieniu, musi być procedowane od nowa. Przyjęta 
wcześniej uchwała traci moc. Na spotkaniu z mieszkańcami Wójt powiedział, że musimy 
skonsultować jeszcze kwestię wniosków do konsultacji, bo przypuszcza, że one stracą 
swój bieg w momencie, kiedy nie są powiązane z aktualną uchwałą.   
Ponieważ wszyscy zainteresowani śledzili dyskusję przed przyjęciem uchwały, Wójt 
podał dla formalności kluczowe założenia tej uchwały. Dotyczy ona siedmiu wież 
wiatrowych, trzech zlokalizowanych w obrębie miejscowości Skąpe, gdzie jedna z wież 
jako jedyna jest poniżej kilometra tj. około 950 metrów od zabudowań, dwie są powyżej 
1100 m, a pozostałe cztery wieże są w odległości od zabudowań 1000-1500 m. Te 
odległości w stosunku do obowiązującej w Polsce ustawy ustalającej minimalną odległość  
w wysokości  700 metrów, wpisują się z dużą nawiązką. Przy procedowaniu planowanych 
zmian ustawy, zmniejszającej odległość od zabudowań do 500 m, to odległości te będą 
w przypadku uchwalenia planu i wykonania inwestycji znacząco większe od tych 
minimalnych. Wójt przypomniał to co mówił przed podejmowaniem pierwszej uchwały, że 
zważywszy na zagęszczenie miejscowości w naszym województwie chociażby w związku 
z ilością lasów, to odległości pomiędzy miejscowościami wynoszą 2-3  dwa trzy kilometry, 
a obszary ewentualnie dostępne z mocy ustawy pod tego typu zabudowę raczej ciężko 
znaleźć w Polsce, a na pewno w naszym województwie. Dlatego jeśli OZE ma być, to 
wydaje się, że ten hipotetyczny kompromis zabezpieczający interesy środowiskowe ludzi, 
konsumentów, państwa tych, którzy będą korzystać z tańszej energii elektrycznej, przy 
takich odległościach jest dobrym kompromisem. Wójt szanuje poglądy tych, którzy 
mówią, że nie chcą, że nie podoba im się. Tylko czasami odnosi wrażenie, że to jest 
bardzo egoistyczne nastawienie. Te inwestycje powstają, żeby było taniej w Polsce, 
żebyśmy mieli tańszą energię, żeby zakłady pracy miały niższe koszty funkcjonowania, 
żebyśmy mieli energię bezpieczną, nieuzależnioną od nikogo. Wójt  obiecał i deklarował 
gotowość do współpracy przy podejmowaniu planu.  
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębów ewidencyjnych Skąpe, Pałck, Międzylesie, gmina Skąpe. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/95/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

Radni Maria Czarnuszewicz i Piotr Olszewski opuścili obrady.  
d) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Skąpe na lata 2025 – 2029. W wyniku głosowania 
uchwała Nr X/96/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

e) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym na czas określony. W wyniku głosowania uchwała Nr X/97/2025 
podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 
terenie gminy Skąpe oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. W wyniku 
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głosowania uchwała Nr X/98/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/99/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

h) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/100/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

i) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/101/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

j) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr X/102/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

k) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. W wyniku głosowania uchwała 
Nr X/103/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

l) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicom. W wyniku głosowania uchwała Nr X/104/2025 
podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Damian Baranowski skierował następujące interpelacje: 
1) wycięcie wyschniętego drzewa w miejscowości Łąkie; 
2) montaż progu zwalniających na drogach gminnych w miejscowości Łąkie; 
3) przycięcie drzewa na skrzyżowaniu ulicy Kościelnej i Bolesława Chrobrego w Ołoboku; 
4) doprowadzenia chodnika do nowo wybudowanych domów przy ulicy Krośnieńskiej 

w Ołoboku; Sołtys zaznaczył, że na tym odcinku nie ma także oświetlenia ulicznego; 
5) doprowadzenie prądu do boiska wielofunkcyjnego w Ołoboku; 

Wójt nie kontestuję zasadności przedsięwzięcia, tylko sugeruje, że  tego typu 
przedsięwzięcia powinny raczej być realizowane z funduszy sołeckich. Samorząd 
zdecydował ileś lat wstecz o utworzeniu funduszy sołeckich, które w kapitalny sposób 
zwiększyły pule do dyspozycji rad sołeckich, w porównaniu do tak zwanego główkowego. 
W ślad za tym wskazaliśmy sposób, w jaki te pieniądze mają być konsumowane. 
Radny Damian Baranowski przyznał, że nie zdawał sobie sprawy, że to przedsięwzięcie 
może wykonać ze środków sołeckich.  

6) likwidacja nielegalnego obozowiska dla bezdomnych kotów w zagajniku przy moście na 
ulicy Wojciechowskiego w Ołoboku; 

7) przebudowa nawierzchni drogi ulicy Polnej i Nadbrzeżnej w Ołoboku.  
 
 
Ad. 4 Zapytania sołtysów, mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.  
Nie zgłoszono zapytań. 
 
Ad. 5 Sprawozdanie z wykonania art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. 
Inspektor Urzędu Pani Anna Cieplicka omówiła sprawozdanie  ze średnich wynagrodzeń 
nauczycieli za 2024 rok (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). W 2024 r. Nie 
dopłacaliśmy do wynagrodzeń nauczycieli, które były wypłacone w stosunku do iloczynu 
średniej liczby etatów i poniesionych kosztów. Według iloczynu średniej liczby etatów 
w przeliczeniu na wszystkich nauczycieli trzech naszych szkół koszt wynagrodzeń wyniósł 
4.604.482,33 zł. Kwota różnicy pomiędzy tym co wypłaciliśmy a średnimi wynagrodzeniami, 
które są ustalone przez Ministerstwo, to różnica w wysokości 756.424, 85 zł. Wydatki 
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poniesione całościowo w stosunku do tego iloczynu i kwoty różnicy wypłaconej to było 
5.361.007,18 zł. Wynagrodzenie nauczyciela początkującego według tabel ministerialnych 
wynosiło  4.908 zł, średnie wynagrodzenie miało wynieść 6.354,58 zł, nauczyciel mianowany 
5.057 zł, średnie wynagrodzenie powinno wynieść 7.45,47 zł, natomiast wynagrodzenie 
nauczyciela dyplomowanego brutto miesięczne 5.915 złotych, średnia ustalona przez 
ministerstwo to 9.523,88 zł. Nauczyciele na wszystkich szczeblach awansu osiągnęli 
wynagrodzenie takie jak średnie wynagrodzenie ustalone przez Ministerstwo.  
Pani inspektor dodała, że kilka lat temu ministerstwo wprowadziło dwie tabele wynagrodzenia 
nauczycieli. Jedna to jest wynagrodzenie miesięczne brutto, druga to wskaźniki średnich 
wynagrodzeń nauczycieli w wysokości: na nauczyciela początkującego 120% kwoty bazowej, 
określanej dla nauczycieli corocznie w ustawie budżetowej, dla nauczyciela mianowanego 
144 % i dla dyplomowanego 184 % w skali roku. Jeżeli nauczyciele w naszej gminie nie 
osiągnęli by takich wynagrodzeń w skali całego roku, gmina musiałaby dopłacić do wysokości  
osiągnięcia średniej wszystkim nauczycielom.  
Wójt Zbigniew Woch zabierając głos dodał, że jest to zabezpieczenie minimalnych wypłat, to 
jest taki przywilej związkowy. Wspólnie z dyrektorami szkół gminnych ustalony został 
mechanizm, dzięki któremu efektywnie dochodzimy do średnich wynagrodzeń poprzez 
nadgodziny, czyli efektywną pracą z uczniem.  
 
Ad. 6 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym (w załączeniu do 
niniejszego protokołu).  
Wójt zabierając głos zaakcentował kilka kwestii uwzględnionych w sprawozdaniu: 
1. Wcześniej wspominał o planach pozyskania dofinansowanie na budowę kanalizacji 

w kolejnej miejscowości czyli w Podłej Górze. Wysiłki, związane z przygotowaniem 
dokumentacji, zostały zwieńczone złożeniem wniosku na początku stycznia na kwotę 
4,329 mln zł.  Podjęliśmy wysiłek, bo zależy nam, żeby w kolejnej miejscowości  
mieszkańcy doczekali się  kanalizacji. Niestety wespół z naszym, złożone zostały 53 
wnioski w tym postępowaniu na kwotę 115 mln zł., a fundusz opiewa na kwotę 36 mln zł. 
W najbliższym czasie przekonamy się, jaki będzie los naszego wniosku. Jednym 
z głównych kryteriów jest ilość przyłączy na długości instalacji, a w tym zakresie nie 
jesteśmy potęgą. Sytuacja wyjściowa przy wniosku na Darnawę była podobna, ale 
przyszły dodatkowe pieniądze i udało się pozyskać dofinansowanie. Za chwilę będą 
wjeżdżać maszyny i do połowy 2025 r. kanalizacja w tej miejscowości zostanie 
wybudowana.  

2. W efekcie podpisania umowy pomiędzy panem Marszałkiem Województwa Lubuskiego 
oraz wójtami z gminy Łagów, Lubrza i gminy Skąpe powstanie aplikacja dla dzieci 
i młodzieży, czyli jeden z projektów miękkich, która ma nadzieję uzyska akceptację 
odbiorców. Wszyscy mamy głęboką świadomość, że stan zdrowia psychicznego dzieci 
i młodzieży niestety uległ w znacznym stopniu pogorszeniu. Jest to duży problem i dlatego 
między innymi chcemy sfinansować taką aplikację, dającą szansę tym młodym ludziom, 
dzieciom, do zgłaszania anonimowo wszelkich sytuacji wywołujących w nich negatywne 
odczucia, pogarszających samopoczucie, stan psychiczny. Później w związku z tymi 
zgłoszeniami, odpowiednie służby będą miały możliwość podejmowania działań. Jedno 
jest pewne, że początkiem do pomocy jest powzięcie informacji o potrzebie pomagania, 
dlatego chcemy taką aplikację wdrożyć.  

3. Podpisana została umowa na przebudowę jednej z dróg w miejscowości Węgrzynice. 
Jest to przedsięwzięcie szacowane na 515 tys. zł. Po postępowaniu przetargowym to jest 
kwota 463 tys. zł. Umowa z wykonawcą została podpisana.  

4. Zakończyły się negocjacje z Enea Oświetlenie odnośnie przedsięwzięcia wymiany 
oświetlenia ulicznego w naszej gminie. Wójt ma nadzieję, że w najbliższym czasie tj. 
w lutym lub na początku marca, zostanie podpisana umowa. Zadanie do realizacji 
planowane jest do 30 listopada, chociaż Wójt liczy , że uda się je zakończyć do końca 
września.  

5. Zakończyliśmy działania związane z zabezpieczeniem kościoła protestanckiego 
w Radoszynie. Od wielu lat zabiegaliśmy o wsparcie finansowe na zabezpieczenie tego 
kościoła i nie udawało się.  Dopiero dzięki Polskiemu Ładowi to przedsięwzięcie mogliśmy 
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zrealizować z dofinansowaniem w wysokości ponad 680 tys. zł i z budżetu gminy ponad 
177 tys. zł. Oczywiście chcielibyśmy kontynuować, bo w polu widzenia jest wykonanie 
okien, renowacja drzwi wejściowych. Raczej zaczniemy bardzo poważnie myśleć 
o szukaniu jakiegoś podmiotu, stowarzyszenia,  fundacji, być może lokalnej społeczności, 
która zechciała by przejąć pieczę nad tym obiektem, w kontekście ewentualnego 
wykorzystania go na jakieś cele związane ze swoją działalnością.  

6. Poprzedniego dnia Wójt podpisał umowę na budowę PSZOK w Skąpem z firmą 
MADBUD, wykonującą kilka wcześniejszych  przedsięwzięć na obszarze naszej gminy 
m.in. salę gimnastyczną w Ołoboku, boisko Orlik w Międzylesiu. 

7. Wyłoniliśmy wykonawcę dokumentacji na dwa stawy w Skąpem i staw w Pałcku. 
Podejmiemy jeszcze działania związane z dokumentacją na staw w Rokitnicy za 
świetlicą, który ma dość kluczowe znaczenie dla polityki wodnej w miejscowości, a przez 
wiele lat przyjął taki wygląd, że nie wszyscy się domyślają, że ten staw tam kiedyś był. 
Dlatego chcemy to urządzenie odtworzyć, ale jeśli zdecydujemy się w tym 
przedsięwzięciu połączyć trzy stawy, to musimy znaleźć dofinansowanie z własnych 
pieniędzy.  

8. Radoszyn - podjęliśmy działania związane z przebudową odcinka od drogi wojewódzkiej, 
do szkoły. W zasadzie zadanie zostało zakończone, a w tej chwili wykonywane są prace 
ziemne kosmetyczne.  

9. Przygotowujemy się dokumentacyjnie do wejścia z inwestycją na ulicę Kościelną 
w Ołoboku, żeby zamknąć projekt związany z tym przedsięwzięciem w miejscowościach 
popegeerowskich.  

10. W budżecie gminy  ujęta została inwestycja drogowa w miejscowości Łąkie w kwocie 800 
tys. zł. W naszych założeniach było wykonanie tego przedsięwzięcia w ramach 
porozumienia gmin Lubrza, Łagów, Skąpe i do pewnego momentu mieliśmy sygnały 
z Urzędu Marszałkowskiego, że to przedsięwzięcie wpisuje się w założenia strategiczne. 
Niestety na przestrzeni dwóch czy trzech ostatnich miesięcy otrzymaliśmy informację, że 
absolutnie nie zostanie to zaakceptowane. Stanęliśmy przed dylematem czy posiadając 
dokumentację podjąć działania związane z pozyskaniem dofinansowania w Funduszu 
Dróg Samorządowych, czy też korzystając w tej chwili z niższych cen podjąć czynności, 
żeby wyłonić wykonawcę. Ponieważ szansa otrzymania dofinansowania dla tego 
przedsięwzięcia jest raczej nikła,  podjęta została decyzja o przeznaczeniu środków 
własnych i za zaakceptowanie tej zmiany w uchwale budżetowej Wójt podziękował 
radnym. W miesiącu lutym będziemy chcieli podjąć postępowanie przetargowe, 
oczekując, że kwota 800 tys. zł zabezpieczy potrzeby inwestycyjne tego przedsięwzięcia.  

Odnosząc się do interpelacji radnego Damiana Baranowskiego dot. ul. Polnej 
i Nadbrzeżnej Wójt stwierdził, że jest rzeczywiście jeszcze kilka ulic do przebudowy na 
terenie gminy. Mieszkańcy ulicy Łąkowej także słusznie postulują i mieszkają też od wielu lat. 
O potrzebach w poszczególnych miejscowościach trzeba będzie dyskutować. Wójt zwrócił 
uwagę, że tak naprawdę radni mają przecież możliwość uchwycenia w budżetach inwestycji, 
nawet bez wiedzy wójta, pod warunkiem zbudowania większości w radzie. W budżecie jest 
tyle pieniędzy ile jest, a Wójt go tylko realizuje. Dlatego nie chciałby, aby sytuacja 
przedstawiana była w taki sposób, że to tylko zależy od niego. Podejmowaliśmy decyzję 
odnośnie inwestycji, jakie są wykonywane dzisiaj i ponieważ powoli zaczynamy je kończyć, 
powinniśmy odbyć dyskusję jakie kolejne inwestycje, w jakiej kolejności powinny być 
przygotowywane. Pozwolił sobie to opowiedzieć, żeby ktoś słuchający nie odniósł wrażenia, 
że wniosek został złożony i to wójt jak będzie chciał, to go zrealizuje albo nie. I tak jak 
w przypadku świetlic wiejskich, odbędziemy oficjalną dyskusję na którą zlecimy wykonanie 
dokumentacji i wspólnie zostanie ustalona chronologia wykonywanych inwestycji. Wójt 
przypomniał, że wykonywana jest dokumentacja na przebudowę części dróg w miejscowości 
Niesulice. Po to ją wykonujemy i dlatego jest w budżecie 2024 i 2025, żeby ją wykonać. Wójt 
nie dziwi się zwiększonym oczekiwaniom mieszkańców, bo jest analogia jak przy oświetleniu 
ulicznym. Kilka lat temu zaczęliśmy budować oświetlenie uliczne w miejscach wcześniej 
niedoświetlonych i wnioski w naturalny sposób w większym stopniu zaczęły się uwidaczniać. 
Tak samo jest z inwestycjami drogowymi. Naturalna rzecz. Wójt cieszy się szczególnie z tego 
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wniosku, bo będzie on początkiem, dyskusji nt. ustalenia kolejność wykonywania działań 
inwestycyjnych na drogach gminnych, z uwzględnieniem dróg powiatowych.  

Radny Mariusz Kuźmicz  zapytał czy w ramach Rozświetlonej Polski będą wymienione 
wszystkie lampy sodowe w gminie czy tylko jakiś zakres.   
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że na poczet wszystkich wątpliwości miał spotkanie 
z szefem NIK w naszym województwie, bo właśnie delegatura NIK w naszym województwie 
będzie to badać od połowy 2025 r. Niestety problem w Polsce od trzydziestu lat jest taki, że 
przepisy sobie, a kwestie faktyczne czyli kto jest właścicielem sieci sobie.  Wójt osobiście 
wątpliwości nie ma, więc kończy to postępowanie w pełnym przekonaniu, że ono się mieści 
w granicach prawa i jest zgodne z polskimi przepisami. Jest to przedsięwzięcie potrzebne 
i ważne dla naszej gminy i nie tylko, bo sami odczuwamy deficyty związane z istniejącym 
oświetleniem. Po wymianie tego oświetlenia zmieni się estetyka i przede wszystkim poziom 
bezpieczeństwa mieszkańców naszych wsi. Nie bez znaczenia jest główne założenie 
Polskiego Ładu, że oszczędności po wymianie oświetlenia na nowoczesne ledowe muszą być 
nie mniejsze niż połowa wcześniejszego zużycia. Ma to jakby punkt odniesienia do 
rozwiązywania problemów jakie leżą w obszarze OZE. Wcześniej przyjmowaliśmy uchwałę, 
żeby powstawało OZE, bo prąd niestety nie jest tani w Polsce, a tu są działania związane 
z tym, że zminimalizować zużycie prądu. Modernizacja dojdzie do każdej wioski. 
Dofinansowanie otrzymaliśmy na wszystkie punkty czyli na 497 punktów Enea Oświetlenie 
i 203 punkty, których właścicielem jest gmina Skąpe.  W związku z tym, że założenia 
Polskiego Ładu jednoznacznie stwierdzają, że otrzymane pieniądze można skonsumować 
w oparciu o jedno postępowanie przetargowe, a tu w analizie prawnej nie można było wykonać 
jednego postępowania na nasze i na nie nasze punkty, Wójt podjął decyzję, że będzie ono 
dotyczyć tylko punktów Enea Oświetlenie, uznając, że one są o wiele ważniejsze, bo są przy 
głównych ciągach, przebiegających przez nasze miejscowości.  
 
Ad. 7 Wolne wnioski i informacje.  
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 8  Przyjęcie protokołu VIII sesji Rady Gminy Skąpe.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu IX sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 Zamknięcie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 
zamknął X sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 11.30. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Wiesław Zawiślak 
Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor  
 
 


